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Spomenik po 
sili vojal€om 

Od sredine leta 1942 do 
konca Il.svetovne vojne je 
nemški okupator v svoje 
vrste mobiliziral preko 70 
tisoč slovenskih fantov in 
mož. Društvo mobilizira
nih Slovencev v nemško 
vojsko 1941-45 s sedežem 
v Celju pripravlja za sobo
to, 6. maja, v spomin pad
lim sotrpinom slovesnost 
z odkritjem spomenika na 
celjskem pokopališču. 

V društvu so se za posta
vitev opomnika-spomenika 
odločili zato, ker le oni ve
do, kako se je v vojni vihri 
padalo in umrle pokopava
lo, zvečine brez znamenj, 
zato naj bo vsaj skromno 
znamenje na celjskem po
kopališču postavljeno 
v spomin vseh tistih, kate
rih »trupla leže pod afri
škim peskom, rusko rušo 
ali kjerkoli od Francije do 
Narvika in do Sicilije.« 

Praznični program so
botne spominske slovesno
sti se bo začel ob 10. uri 
z mašo zadušnico v cerkvi 
svetega Danijela, ob 12. uri 
pa bo odkritje ter blagoslov 
znamenja na celjskem po
kopališču. Pokrovitelj spo
minske komemoracije je 
Mestna občina Celje. 

IS 

Poistoietna svoiioiia 
Praznično ob 50-letnlcl zmage nad nacizmom 

Osrednje državne priredi
tve ob 50-letnici zmage nad 
nacizmom v Sloveniji se bo
do začele konec prihodnjega 
tedna, na Celjskem pa bo 
glavnina prireditev v dneh 
okoli samega praznika, 9. 
maja. 

Državne praznične sloves
nosti se bodo začele v soboto, 
13. maja, z glasbeno akade
mijo v Cankarjevem domu, 
nagovorom predsednika dr
žave Milana Kučana in na
stopom filhannoničnega or
kestra, nadaljevale pa v ne
deljo s slavnostno sejo dr
žavnega zbora in državnega 
sveta ter osrednjo prireditvi
jo na Trgu republike v L jub
ljani. Govornika na sloves
nostih bosta predsednik v la
de dr. Janez Drnovšek in 
predsednik Državnega zbora 
Jožef Školjč, na osrednji ne
deljski slovesnosti pa bodo 
sodelovali borci in udeležen
ci N O B Slovenije, vojaki 
Slovenske vojske in veterani 
zavezniških vojska in pred
stavniki armad Francije, V e 
like Britanije, Z D A in po 
vsej verjetnosti tudi Ruske 
federacije. 

V Celju pripravljajo na 

predvečer praznika, v pone
deljek ob 19. uri, v vel iki 
dvorani Narodnega doma 
skupno akademijo v počasti
tev 50-letnice zmage nad na
cizmom in konca I I . svetovne 
vojne ter v spomin upora 
Slovencev 1918-1945-1991. 
Slavnostna govornica bo p o 
slanka državnega zbora D a 
nica Simšič, v kulturnem 
programu pa bodo nastopili 
orkester A k o r d pod v o d 
stvom dirigenta Matjaža 
Breznika in s solistom teno
ristom Marjanom Trčkom 
ter Celjski oktet pod v o d 
stvom dirigentke prof. A l e n 
ke Firšt. Poldrugo uro zatem 
bo na Golovcu kresovanje 
z nastopom Godbe na pihala 
Emo Celje. 

Prav tako na predvečer 
praznika bodo v Topolšici 
(ob 20.30. uri) odprli spo
minsko sobo, kjer je 9. maja 
1945 nemški generalpolkov-
nik Alexander Lohr podpisal 
kapitulacijo nemških enot za 
jugovzhodno Evropo. S lav
nostna govornika na spo
minski proslavi, ki bo 
v zdraviliškem parku v T o 
polšici, bosta minister za 
obrambo Jelko Kacin in 

predsednik republiškega od
bora Zveze združenj borcev 
in udeležencev N O B S love 
nije Ivan Doiničar. 

V Šaleški dolini pa bodo 
obletnico obeležili še z neka
terimi drugimi prireditvami. 
Tako bodo v ponedeljek do
poldne mladi l ikovniki pred 
velenjskim Domom borcev 
in mladine slikali na ameri
ški tank iz U. svetovne vojne. 
V prostorih Doma borcev in 
mladine bo na ta dan pričel 
slovesno delovati tudi odde
lek novejše zgodovine, 
v zdraviliškem parku v T o 
polšici pa bodo zvečer odprli 
vrata nove spominske sobe 
nemške kapitulacije. V spo
minski sobi bodo poskrbeli 
za podoben ambient, kakr
šen je bil ob podpisu kapitu
lacije, obiskovalcem pa omo
gočil i , da si bodo lahko og le 
dali multimedijsko predsta
vi tev dogodka. Osrednji ek
sponat, razstavljen v stekle
nem kvadru, pa bo pištola 
generala Lohra. 

Občine Slovenske Konjice, 
Vitanje in Zreče pripravljajo 
skupno osrednjo proslavo ob 
50-letnici zmage nad naciz

mom in konca I I . svetovne 
vojne v petek, 5. maja, v K u l 
turnem domu v Slovenskih 
Konjicah. Slavnostni govor
nik bo akademik Ciril Z lo
bec, v avli Kulturnega doma 
bodo ob 18. uri odprli raz
stavo, posvečeno uporu in 
boju proti okupatorju, ki jo 
pripravlja Muzej novejše 
zgodovine iz Celja, pred do
mom pa bo igrala domača 
godba na pihala. Uro zatem 
bo osrednja slovesnost, na 
kateri bodo v ktdtumem 
programu nastopili Mladin
ski pevski zbor OŠ Zreče, re-
citatorji osnovnih šol Vi ta 
nje, Zreče, Ob Dravinji, Pod 
goro in Loče , solistka na 
harmoniki Bojana Matavž in 
pianist Samo Ivačič. 

V Šentjurju, v Ipavčevi hi
ši, pripravlja župan Jurij 
Malovrh v ponedeljek, na 
predvečer praznika, sprejem 
za predstavnike borčevske 
organizacije iz celotne ob
čine. 

V soboto, 13. maja, bo na 
Poljeuii na Koroškem poča
stitev 50-letnice zaključnih 
bojev I I . svetovne vojne na 
slovenskih tleh. 

Peterle ne bo ve( 
kandidiral 

LJUBLJANA, 2. tnt;^ 
(Delo) - Vodstvi krščaj 
skih in liberalnih deitio. 
kratov sta obravnavali p .̂ 
loža j v koaliciji po glasovj. 
nju za predsednika parla. 
mentamega odbora 
mednarodne odnose, za ka, 
terega je neuspešno kancJi. 
diral Lojze Peterle. V Ube. 
ralni demokraciji se nagi, 
bajo k njegovi ponovm 
kandidaturi, Peterle pa S ( 
ne namerava več potegova. 
ti za predsednika tega od. 
bora. 

Jasno določiti 
pristojnosti 

LJUBLJANA. 2. maj, 
(Delo) - Samo ta mesec je 
še čas, da se popravi zakon 
o upravi oziroma njegov 
101. člen, ki po odločbi 
ustavnega sodišča velja le 
do 1. junija. Če parlament 
do takrat ne bo sprejel od
ločitve, po kateri bo nedvo.̂  
umno, katere pristojnosti 
ima država in katere nov̂  
občine, si bodo slednje lah-
ko to pristojnost vzele kat 
same. 

Brez ustrezne 
izolirazbe 

LJUBLJANA, 2. maja 
(Dnevnik) - Po lanski razi
skavi o učiteljih splošno-
izobraževalnih predmetov 
v osnovnih in srednjih šo
lah je imela petina učite
ljev v osnovnii šolah kon
čano le srednjo šolo, v sred
njih pa jih je imelo ustref| 
no izobrazbo tri četrtim' 
Zaradi dolgoletne p>odce-
njenosti učiteljskega pokli
ca se povsod ubadajo s po
manjkanjem učiteljev in 
zato ni čudno, da na šolali 
učijo tudi neustrezno izo
braženi ljudje. 

Polovico čaka 
b l i iml postopale 

LJUBLJANA, 2. ma« 
(Delo) - Znan je seznam 61 
srednjih šol, ki bodo za pri
hodnje šolsko leto omejil« 
vpis, saj se je nanje vpisala 
polovica vseh osnovnošol; 
cev, ki želijo nadaljevati 
šolanje. Na razpisanimi 
32.563 mest se je do 24j 
marca prijavilo 29.52J 
kandidatov. Največ mlad« 
se želi vpisati v ginmazijft 
srednje ekonomske in nej 
katere poklicne šole. Šol̂  
z omejenim vpisom bo<l» 
do 8. maja obvestile kandi' 
date o izbirnem postopki'' 
tisti, ki bodo sprejeti, ^ 
bodo lahko vpisali do 26 
junija. 

— N O V I TB)NIK-J 
Odgovorni uiednik: Branih 
Stamejčič. 

Pomočnica odgovornega 
nika: Milena Brečko-Poklič-

Uredništvo: Marjela f4f^ 
Irena Baša, Tatjana Cvim. *̂ 
nja Intihar, Brane Jeranl* 
Ksenija Lekič, Edi Masnec, IĴ ' 
ška Selišnik, Ivana Stameĵ *' 
Željko Zule. Tehnično » r ^ 
nje: Franjo Bogadi, BoW^ 
Kojterer, Igor Šarlah. Oblik' 
vanje: Minja Bajagič. Tajo"^ 
uredništva: Mojca Marot. 

Naslov uredništva: Prešeil«*| 
19, Celje. Telefon: (063) 
500, fax 441-032. . 
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Nove meje 
tudi med šolami 

Občinski svet Laško je na 
zadnji seji sprejel paket odlo
kov, s katerimi so ustanove 
s področja vzgoje, izobraževa
nja in kulture postale samo
stojni javni zavodi- Sedež 
glasbene šole bo v Radečah, 
knjižnice pa v Laškem. 

Z odloki so v laški občini, 
kmalu bodo tudi v Radečah, 
uskladili organiziranost jav
nih zavodov z novimi občin
skimi mejami ter z vsemi za
koni in predpisi, ki so bili 
sprejeti v zadnjih štirih letih. 
Na področju organiziranosti 
šol kakšnih večjih sprememb 
ne bo, spremenil se bo le šolski 
okoliš osnovnih šol v Radečah 
in v Rimskih Toplicah. Z no-
\'im šolskim letom se bo na
mreč podružnična šola v Zida
nem Mostu, ki sedaj še sodi 
k Radečam, priključila šoli 
Anton Aškerc v Rimskih T o 
plicah. 

Novost bo tudi samostojnost' 
vrtca v Radečah, ki je doslej 

sodil pod skupni zavod s sede
žem v Laškem, vendar pa v ra-
deški občini na področju pred
šolske vzgoje komajda zado
stujejo kriterijem za samostoj
nost. Strogi kriteriji in norma
tivi so tudi razlog, da bosta 
obe občini morali imeti skupni 
zavod na področju osnovnega 
glasbenega šolstva. Sedež 
glasbene šole bo v Radečah, 
v Laškem pa bo le organizacij
ska enota. Podobno bo tudi na 
področju knjižničarstva, le da 
bo sedež knjižnice v Laškem, 
v Radečah in Rimskih Topli
cah pa bosta njeni organizacij
ski enoti. IzposojevaUšča bo
do, tako kot doslej, v Zidanem 
Mostu ter v Jurkloštru in Šen-
trupertu. 

JI 

Z d a l le na vrsti v l ada 
CelIskI Zavod za varovanje naravne In kulturne dediščine dal 
soglasje za ureditev zdravilišča Rimske Toplice 

čeprav v Zavodu za varo
vanje naravne in k id tume 
dediščine še vedno menijo, 
da bi arhitekturna zasnova 
zdravilišča Rimske Topl ice 
morala ostati takšna kot je 
sedaj, so vendarle načelno 
podprti enega od zadnjih 
predlogov novomeške K r k e 
za ureditev zdraviliškega 
kompleksa. 

Pri izdelavi štirih novih 
inačic za obnovitev Rimskih 
Topl ic so, kot je povedal di
rektor Krkinih zdravilišč 
Vladimir Petrovič, njihovi 
projektanti zelo pazili , da 
z nujnimi posegi v prostor ne 
bi preveč okrnili parka in da 
bi čimbolj ohranili nekdanjo 
arhitekturo. Z a v o d se je od
ločil za tako imenovano 
»inačico D « , ki je najbolj 
všeč tudi Krk i , in ki pred
stavlja nekakšen kompromis 
med željami in dovoljenim. 

Po zamislih Krkinih projek
tantov naj bi tako sredi par
ka vendarle zrasel nov ob
jekt z zaprtim bazenom in 
s sobami s 70 posteljami. P e 
trovič trdi, da bo izgradnja 
nove zgradbe v zdraviliškem 
kompleksu edini veliki poseg 
v prostor, ki pa ne bo tako 
občutno okrnil bogate dediš
čine. Krka in celjski zavod se 
bosta v naslednjih tednih 
morala dogovori t i še o vseh 
podrobnostih pri prenovi 
Rimskih Toplic , vendar na 
obeh straneh ne pričakujejo 
nikakršnih težav ali večjih 
nesoglasij. Vsestransko p o 
moč pri izdajanju potrebne 
dokumentacije obljubljajo 
tudi v laški občini, pa čeprav 
je celoten zdraviliški kom
pleks zavarovan s posebnim 
občinskim odlokom, k i ne 
dovoljuje prav nobene nove 
gradnje. 

Konec aprila so o obnovi 
zdravilišča Rimske Topl ice 
spet govori l i tudi v slovenski 
vladi, vendar k projektu, 
v katerem sodeluje tudi mi 

nistrstvo za obrambo, še niso 
dali dokončne privoli tve. 
Največ pr ipomb so imeli 
v ministrstvu za finance, ki 
zahteva nekatere spremem
be v pogodbi, s katero bo 
ustanovljeno podjetje za 
upravljanje zdravilišča. 
O pripombah vlade so pred 
dnevi govori l i tudi v K r k i in 
ugotovili , da jih v celoti ne 
morejo sprejeti. Krka se na
mreč v družbi, ki jo bodo 
ustanovili skupaj z ministr
stvom za obrambo in Petro-
lom, ne misli odreči uprav-
Ijalski funkciji, vztraja pa 
tudi, da se v novem podjetju 
kot Krk in delež že v naprej 
prizna in ovrednoti tudi ce 
lotno znanje, ki so ga doslej 
v loži l i v obnovo zdravilišča. 

Kdaj bodo stroji v Rimskih 
Toplicah končno zabmel i , 
Vladimir Petrovič ne želi g o 
vori t i . Pravi , da je sedaj, ko 
so končno našli kompromis
no rešitev s celjskim z a v o 
dom, vse odvisno od uspeš
nosti pogajanj s slovensko 
vlado. 

J. I N T I H A R 

Soglasle z a Celiske lekarne 
čeprav neradi, so tudi laški svetniki sprejeli akte, ki so 

potrebni za ureditev statusa Celjskih lekarn. 
Laška občina bo za zdaj še naprej soustanoviteljica 

Celjskih lekarn, ali bo tako tudi v prihodnjih letih, pa se 
bodo v občini odločili takrat, ko bo znano, kako se bodo 
lastninsko preoblikovali javni zavodi. Svetniki so menili, 
naj lekarno ustanovi kar Celje samo. Laško namreč zdaj^ 
ko ima svojo zasebno lekarno, celjske ne potrebuje več,] 
torej ne bi bilo nobene škode, če bi se soustanovitelj stvuj 
odpovedali. i 

Jli 

V Preboldu o bazenu 
Svet krajevne skupnosti Prebold pripravlja v sredo, 10. maja, 

v dvorani domačega gasilskega doma razgovor o problematiki 
krajevnega bazena. 

Bazen v Preboldu so pred več kot štirimi desetletji krajani 
s prostovoljnim delom preuredili iz lesenega v betonskega, pred 
leti je bila sanirana le notranjost bazena, zato so zdaj zaradi 
dotrajanosti celotnega bazena v kraju pred dilemo ali bazen 
temeljito prenoviti ali ga zapreti. Ker ne gre zgolj za ozko 
krajevno problematiko - v bazenu so plavalni tečaji za otroke iz 
vse doUne - so Preboldčani na razgovor povabili tudi odgovorne 
iz občine, upravne enote Žalec in predstavnike političnih 
strank. 

IS 

Cvetlični park med prazniki 
Savinjski gaj v Mozirju, kjer so ljubiteljem cvetja odprli vrata že v začetku aprila, je v teh dneh 

zacvetel v vsej svoji lepoti. Paša za oči in dušo je med prazniki privabila števibie obiskovalce, 
v gaju so jih našteli več kot sedem tisoč. Imeli so kaj videti. Trate krokosov, hijacint, različnih 
vrst tulipanov, od belih do temno vijoličastih, urejene sprehajabie poti, žuboreča voda . . . Cvetoča 
podoba Savinjskega gaja pa je letos nekoliko drugačna, saj si imajo obiskovalci priložnost 
ogledati več domačega cvetja kot v prejšnjih letih. Vrtnarji so obogatili park s približno 50 tisoč 
sadikami trobentic, marjetic, mačeh in spominčic. Čas najbujnejšega cvetenja se šele začenja. 

K L 

SI. I t . - 4. ma| 1995 
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pražji in 
cenejši plin 

V Šentjurju so se prete-
teden odločili, d a je ce-

^ za kubični meter plina 
^ogrevanje 33,79 SIT, kar 

glede na izkoristek \ T e d -
^$ti za približno 3 odstot
ke ceneje o d cene »ekstra 
Igbkega« kurilnega olja. 

Šentjurski svetniki so se 
to ceno odločili šele pre-

jglcli teden, saj so poprej 
jalitevali primerjavo z dru
gimi občinami. V župano
vem uradu so ugotovili, da 
plačujejo plin najdražje 
v Ljubljani (41,75 SIT) , 
dražji pa je tudi v Sevnici 
(35,90 SIT). Nižje cene 
jjnajo v Mariboru (33,17 
SIT) ter v Celju (31,90 SIT) , 
pri čemer trdijo, da celjska 
ter mariborska cena ne 
vsebujeta investicijskih 
stroškov. Ti so bili k šent
jurski ceni prišteti zato, da 
so omogočili nižje cene 
priključkov, trdijo v župa
novem uradu. 

V občinskem svetu se 
z obrazložitvijo strinjajo, 
zato bodo sprejeto ceno 
upoštevali za čas od 25. ja
nuarja naprej. 

BJ 

Kdo bo plačal? 
Težave zHravstvenega Horna v Radečah 

Laška in radeška občina se 
še vedno nista dogovorili, 
kako bosta razpletli vpraša
nje financiranja za dogradi
tev novega zdravstvenega 
doma v Radečah. Dolgovi pa 
so iz dneva v dan večji. 

N o v i zdravstveni dom 
v Radečah je pred sedmimi 
leti začela graditi laška obči
na, laški izvršni svet pa je 
lani svoje investitorstvo pre
nesel na radeški zdravstveni 
dom. Z ustanovitvijo lastne 
občine je formalni investitor 
nove giadnje postala občina 
Radeče, ki pa sama s svojim 
skromnim proračunom nika
kor ne bo mogla zagotoviti 
denarja za dokončno uredi
tev doma. Za dela, ki so že 
bila opravljena, so namreč 
dolžni 40 milijonov tolarjev, 
kar predstavlja dobro četrti
no celotnega letošnjega pro
računa. T o pomeni, da občini 
letos ne bi ostalo prav nič 
denarja za druge nujne na
ložbe. Pr i tem pa v Radečah 

tudi ne vedo, kje bodo dobili 
še dodatnih 40 milijonov to
larjev, ki jih bodo potrebo
vali na nakup opreme v no
vem zdravstvenem domu in 
za ureditev okolice. 

Radeški svetniki vztrajajo, 
da mora skrb za dograditev 
zdravstvenega doma prevze
ti tudi nova laška občina. 
Pravijo, da je za naložbo f i 
nančno odgovoren tisti, ki jo 
je začel in zato zahtevajo, 
naj vse dolgove, ki so nastali 
do letošnjega 1. januarja, 
prevzame prvi investitor. 
Prav zato tudi nočejo potrdi
ti zaključnega računa laške 

občine za lansko leto, zahte
vajo pa še, da zdravstveni 
dom ostane kot postavka tu
di v letošnjem proračunu, ki 
je še vedno za obe občini 
skupen. 

Ob vseh zapletih, ki jih bo
sta morali občini prej ali slej 
rešiti, pa pestijo zdravstveni 
dom v Radečah še drugi pro
blemi. Poleg prostorske sti
ske in slabe opremljenosti so 
zaradi administrativno po
stavljenih meril, ki upošte
vajo število prebivalstva, 
ostali še brez specialistov 
oziroma specialističnih am
bulant. J I . 

Vrečko za načelnika 
Po pozitivnem mnenju, ki so ga k imenovanju Damjana 

Vrečka za načelnika upravne enote dali štorski svetniki, 
so tako odločili tudi v Celju. 

Načelnika upravne enote skladno z zakonodajo imenuje 
Vlada Republike Slovenije, predhodno pa morajo k pred
logu dati soglasja občinski sveti vseh občin, za katerih 
območja je organizirana upravna enota. Tako bodo o ime
novanju Damjana Vrečka, ki je zdaj v.d. načelnik Upravne 
enote Celje, odločali še v vojniškem občinskem svetu. 

IS 

Začetek nove 
volne? 

ZAGREB, 2. maja 
(Dnevnik) - »Vsa zahodna 
Slavonija je svobodna,« je 
sporočil hrvaški predsed
nik dr. Franjo Tudjman. 
Operacija osvobajanja av
toceste in železnice se je 
končala po tistem, ko je hr
vaška vojska zasedla Oku-
čane, od koder so se neneh
no vrstili napadi uporni
ških Srbov. Hrvati so za
sedli tudi okoliške kraje, ki 
so bili štiri leta v rokah Sr
bov ter prevzeli nadzor nad 
območjem okoli Pakraca. 
Osvobodili so tudi ujete 
jordanske pripadnike mi
rovnih sil. 

Na pogajanjih sta se hr
vaška in srbska stran dogo
vorili, da bodo uporniški 
Srbi v 24 urah predali tež
ko orožje, v petih dneh pa 
se mora predati srbska voj 
ska v hribih južno od Pa
kraca. 

V torek dopoldne je nato 
Zagreb zadelo več raket, 
izstreljenih s srbskih polo
žajev, ki so ubile pet ljudi, 
121 pa jih ranile. Komen
tarji napovedujejo novo 
vojno na Balkanu, čeprav 
Hrvati trdijo, da je akcija 
končana. 

Samovollna 
odločitev Turčile 

Turška parlamentarna 
delegacija v Svetu Evrope 
(SE) je zaradi resolucije, ki 
jo je izglasovala skupščina 
SE, samovoljno zapustila 
skupščinsko zasedanje, kar 
se je zgodilo prvič v zgodo
vini te evropske organiza
cije. Z resolucijo je parla
mentarna skupščina SE 
zahtevala izključitev Tur
čije, ki je bila ena od usta
novnih članic SE, če se ta 
ne bo uklonila ultimatu: po 
njem naj bi v dveh mesecih 
umaknila svoje čete iz se
vernega Iraka, kjer poteka 
operacija proti uporniškim 
Kurdom. Z glasovanjem za 
resolucijo so poslanci obso
dili množično kršenje člo
vekovih pravic v Turčiji, 
nasilno zatiranje Kurdov, 
vojaško zasedbo severnega 
dela Cipra in nedavni tur
ški vdor na iraško ozemlje. 
Predstavniki iz nekdanjih 
komunističnih držav pa so 
se še posebej zavzeli za 
uvedbo sankcij proti Tur
čiji. 

Sestanek 
finančnikov G7 

V Washingtonu je bilo 
srečanje finančnih mini
strov in guvernerjev cen
tralnih bank skupine G-7, 
sedmih industrijsko naj
bolj razvitih držav sveta. 
Udeleženci srečanja so 
sprejeli sklepno izjavo, 
v kateri so izrazUi zaskrb
ljenost zaradi nenehnih gi 
banj na menjalniških trgih. 
Ena od nalog držav G7 
v prihodnje bo tako varče
vanje na proračunskem po
dročju in povečanje zaupa
nja na trgu kapitala, s tem 
pa želijo ustvariti ugodne 
pogoje za znižanje dolgo
ročnih obrestnih mer. Ru
sijo so pozvali, naj začne 
hitro ure.sničevati drugi del 
programa lastninjenja ter 
naj pripravi ustrezno zako
nodajo za razvoj zasebnega 
sektorja. Izrazili so tudi 
podporo poteku gospodar
skih reform v Ukrajini. 
V Washingtonu pa je tudi 
zasedal Mednarodni de
narni sklad (IMF), ki bo 

v prihodnje okrepil svojo 
nadzorno vlogo v medna
rodnem gospodarskem si
stemu, da bi preprečil po
novitev nedavne krize 
v Mehiki. Pomladnega se
stanka IMF in Svetovne 
banke sta se udeležila tudi 
slovenski finančni minister 
Gaspari in guverner Banke 
Slovenije Arhar. 

Soienle vojnim 
zločincem 

Prvo mednarodno sodiš
če za vojne zločine po drugi 
svetovni vojni - sodišče Z N 
v Haagu - je začelo s prvo 
sodno o b r a v T i a v o proti bo
sanskemu Srbu Dušanu 
Tadiču, ki je obtožen ra
zličnih grozodejstev v Bos
ni in Hercegovini. Tadič je 
prvi obtoženec, ki mu sodi
jo za vojne zločine po tokij
skih in niirenberških pro
cesih. Sodišče v Haagu je 
sprožilo preiskavo tudi 
proti voditelju bosanskih 
Srbov Karadžiču zaradi 
suma povzročitve genoci
da. Poleg Karadžiča sta 
zločinov proti človeštvu 
osumljena tudi general 
Mladič in nekdanji povelj
nik posebnih policijskih 
enot bosanskih Srbov Sta-
nišič. 

Obletnica 
černobilske 
katastrofe 

26. aprila 1986 je še iz 
nepojasnjenih vzrokov 
odjeknila eksplozija na če
trtem bloku jedrske elek
trarne v Černobilu. Nesre
ča je pretresla ves svet, nje
ne posledice pa so vidne še 
danes. Zaradi nesreče je ta
krat umrlo okoli sedem ti
soč ljudi; nekateri takoj ob 
nesreči, nekateri za posle
dicami. Število žrtev do 
danes še ni povsem znano, 
saj je na tisoče ljudi takrat 
obolelo ali pa so postali ne
ozdravljivi invalidi. Ven
dar je kljub vsemu jedrska 
elektrarna odprta še danes. 
Ukrajinska vlada je tako 
ob obletnici nesreče skleni
la, da bo elektrarno zaprla 
do leta 2000, pri tem pa ra
čuna na podporo tujine, saj 
bo samo zapiranje zloglas
ne nuklearke državo stalo 
dobre 4 milijarde dolarjev. 

Močni eksploziji 
plina 

v severni ruski republiki 
Komi je na delu plinovoda, 
ki vodi od naselja Uhta do 
Toržoka, odjeknila močna 
eksplozija. Ogenj iz plino
voda, ki je speljan po vseh 
delih Rusije in na Zahod, je 
zajel več hektarov gozdnih 
površin. Nesreča ni terjala 
žrtev, zato pa je povzročila 
veliko gmotno in še večjo 
ekološko škodo. Regija Uh
ta v ruski republiki Komi, 
1000 kilometrov severov
zhodno od Moskve, je bo
gata z naftnimi in plinski
mi nahajališči, vendar pa je 
v zadnjem času zaradi za
starelega energijskega 
kompleksa prizorišče šte
vilnih nesreč. Po mnenju 
strokovnjakov je 73 odstot
kov ruskih naftovodov in 
plinovodov starejših od 10 
let in njihova varnost ni 
več zagotovljena, več kot 
deset odstotkov omrežja pa 
so napeljali že pred več kot 
35 leti. V južnokorejskem 
mestu Tegu, okoh 240 kilo
metrov od Seula, pa je na 
gradbišču podzemne želez
nice odjeknila močna eks
plozija plina. Nesreča je 
terjala več kot 100 življenj, 
mnogo ljudi je tudi ranje
nih. Eksplozija je odjeknila 
v jutranjih urah, v času, ko 
je vladala največja promet
na gneča in ko je veliko šte
vilo ljudi odhajalo v službe 
in v šole. 

Z a c e s t e b o n e k o l i k o v e č 
\l Rogaški Slatini se pllnIfIkacUa zatika; zdraMlIlšče ponutillo pomoč pri urejanju 
m i l a 

Na zadnji seji občinskega 
veta občine Rogaška Slati-
I so sprejeli predloga ob-inskega statuta ter letošnje-
I občinskega proračuna, 
bravnavali pa so še številne tuge točke. 
Predlog statuta so sprejeli 

Kasno , brez večjih zaple-
H saj so upoštevani vsi 
ptniški amandmaji. Prav 
KO brez posebnih zapletov, 
oglasno, so sprejeli tudi 
redlog letošnjega občinske-
a proračuna, v vrednosti 
ekaj nad 456 milijonov to-
irjev. Od tega namenjajo 

217 milijonov za področje 
družbenih dejavnosti, saj 
imajo v občini kar pet v z g o j -
novarstvenih ustanov. Za ra
zliko od osnutka proračuna 
namenjajo v predlogu za 
cestno gospodarstvo 3 mil i 
jone več (vsega namenjajo 
zanj po novem 22,5 mil i jo
na), manj denarja pa bo zato 
za stanovanjsko dejavnost. 
K o t ocenjujejo, pa tega ne 
bodo bistveno občutili, saj so 
po delitveni stanovanjski bi
lanci bivše občine Šmarje 
prejeli nekaj več denarja, kot 
so ga sprva pričakovali. 

Del i tvi sredstev stano
vanjskega sklada za stano
vanjske naložbe v novih ob
činah so sicer namenili po 
sebno točko. Predstavnica 
Stanovanjskega sklada no
vih občin je pojasnila merila 
za delitev sredstev, od števi
la prodanih stanovanj do 

prejetih kupnin ter najem
nin. Svetniki so zahtevali 
dodatna pojasnila, nato pa 
z letošnjo delitvijo soglašali. 

Na seji so posebej obrav
navali poročilo o samopri

spevku, ki ga plačujejo Sla-
tinčani. Največjo pozornost 
so namenili plinifikaciji ter 
zaključevanju njene prve 
etape. Pristojni pravijo, da 
se z rednim dotokom sred
stev zatika, zato bi za nemo
teno delo pridobili kredit. 
Med odmevnejšimi točkami 
je bila tudi ponudba zdravi
liških Servisnih dejavnosti, 
da bi zdravilišče ter občina 
ustanovila skupno podjetje 
za urejanje parkov ter dru
gih javnih površin. Svetniki 
so dvomili ali gre za najpri
mernejšo obliko, zato bodo 
za lažje odločanje pripravili 
dodatna pojasnila. 

Odločili pa so se za letoš
nje pooblastilo šmarskemu 
Centru za socialno delo, ki 
bo lahko v slatinski občini 
urejal višino prispevka upo
rabnikov pomoči na domu 
v okviru javnih del. 

B R A N E J E R A N K O 

Zaradi nezdružljivosti funk
cij bo nov občinski svetnik 
namesto župana, mag. Bran
ka Kidriča, Franc Koražija 
( S K D ) , iz iste stranke pa bo 
tudi namestnik dosedanje 
svetnice Kristine Kampuš 
( S K D ) , ki je zaposlena v sla
tinski občinski upravi. 

Celjska mladina na delu za obnovo 
Veselo vrvenjepo celjskih uli-

Jh. Dekleta z lopatami in »etlami pridno čistijo in od-
siajo zdrobljeno opeko, osta
li pa zlagajo na kup. Mladina 
Ifla na obnovi. 40 deklet je 'fišlo delat s pesmijo na ustih, 
"fihajajo s Titovo zastavo iz 
'«čovnika, Zagrada, Nove va-

Košnice in Polul. Celjska "ladina se z delom pripravlja 
"* svoj I I . kongres. 

Naši pionirji tekmujejo: îstili so si sami mladinski 
'"ff in pripravili sobo, kjer 

imeli svoje sestanke in 
"'o - telovadnico. S kakšnim 
'^Ijem delajo! Pometli so ce-
* in odstranili iz hiš švabske '̂Pise. Organizirali so svoje J 
"onirske udarne čete ter na-s 
'^li 13.500 delovnih ur. 

nedeljo 10. junija bo |̂'̂'52na konferenca Zveze slo-
"̂̂ke mladine, na kateri si 
ĴHo izvolili svoje predstav-Jstvo - okrožni odbor ZSM. 
"^el jo bomo tudi izvolili 

f'̂ gate za I I . kongres ZSM. *lDoljše mladinke bodo šle 
.,'3 kongres. Zato tekmujmo, 
^^delajmo! Nadina iz Celja-okolice je jiĵ kala partizane - ranjence. 
?^rovala jih je s priboljški 
5j ^ni, obsula jih je s cvetjem, 
(̂ ''î ni s o se zahvaljevali, gi-

S o spoznali, da mladina, 
i^mladina, ki je v.sa leta 

skrbela zanje, tudi sedaj 

ni pozabila na svojo sveto 
dolžnost. 

Mladina mesta Celja že za
čenja živeti in delati tako, kot 
je dolžnost vseh mladincev 
v novi Titovi Jugoslaviji. Svoje 
delo bomo še bolj organizirali, 
da bomo s svojimi delovnimi 
četami naredili še več, kot smo 
do sedaj; da bodo besede, ki 
jih je izrekel naš dragi maršal 
Tito, veljale tudi nam, celjski 
mladini: »Mladina, ti si steber 
našega naroda!« 
(Nova pot, 9. junija 1945, str. 

3) 

Umik za gospodarsko cono 
Celjski svetniki bi morali na svojem zadnjem zasedanju odlo

čati o spremembah in dopolnitvah zazidalnega načrta Gospo
darska cona v Celju, a o tem bodo govorili kdaj drugič. 

Na predlog odbora za okolje in prostor, ki deluje pri celjskem 
mestnem svetu, so namreč gradivo imiaknili iz obravnave vse 
dotlej, dokler podjetje Petrol ne bo predložilo natančnega raz
vojnega programa svoje dejavnosti na tem območju. Spre
membe in dopolnitve zazidalnega načrta sicer zajemajo 
območje na desnem bregu Hudinje med Delavsko ulico, Kidri
čevo cesto in kompleksom Ema, nanašajo pa se na gradnjo 
poslovnih in proizvodnih dejavnosti na tem območju. 

IS 

Telovadnica pri gimnazij i 
v Gimnaziji Celje se bodo 

po besedah ravnatelja prof. 
Jožeta Zupančiča v naslednjih 
letih trudili za gradnjo nove 
telovadnice, prvi korak k temu 
pa je sprejem sprememb in do
polnitev obstoječega zazidal
nega načrta Otok 1. 

Celjski svetniki so minuli 
teden v prvem branju sprejeli 
spremembe in dopolnitve zazi
dalnega načrta Otok 1, ki do
ločajo gradnjo telovadnice in 
preureditev športnega igrišča 
med Malgajevo in Trubarjevo 
ulico. Na severozahodnem de
lu gimnazijskega poslopja je 
predvidena gradnja nove telo
vadnice v izmeri 35 x 17 m, ki bj. 

bila na severnem delu z vez
nim hodnikom povezana z ob
stoječo. Izgradnja telovadnice 
je predvidena na mestu, ki je 
bilo po prostorskih aktih celj
ske občine iz leta 1979 določe
no za gradnjo zaklonišča, zato 
je bUo glede na spremenjeno 
zakonodajo (neobvezna grad
nja zaklonišč) treba pridobiti 
soglasje Občinskega sekretari
ata za obrambo. 

Gradnja telovadnice bo zah
tevala manjšo korekcijo atlet
ske steze in ureditev igrišč, 
spremenjen pa bo tudi pro
metni režim. Ukinjen bo seda
nji dovozni priključek iz Mal-
gajeve ulice, od koder bo mo

goč le peš dostop. Dovoz z in
terventnimi vozili bo iz Tru
barjeve ulice, zaposleni pa bo
do svoja vozila parkirali na 
bližnjem javnem parkirišču. 
Ob predvideni gradnji telo
vadnice bodo na gimnazijskem 
dvorišču ohranili vsa obstoje
ča drevesa, odstranili pa neu
strezne lesene garaže. 

V krajevni skupnosti Karel 
Destovnik-Kajuh ob javni raz
grnitvi prostorskih aktov ko
nec lanskega poletja ni bilo 
pripomb na predvideno grad
njo, prav tako pa so spremem
be in dopolnitve zazidalnega 
načrta v prvem branju sprejeli 
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